
Protokół nr 31/21 

z posiedzenia Komisji 

Edukacji, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Rekreacji 

z dnia 24 maja 2021 roku 

Komisja obradowała w składzie: 

1. Zofia Krzemińska - Przewodnicząca Komisj i, 
2. Andrzej Chatłas 

• 3. Jarosław Tadych, 
4. Danuta Zalewska, 
5. Katarzyna Kolasa, 
6. Ireneusz Balcer, 

Posiedzenie Komisji odbyło się w trybie zdalnym. Przewodnicząca Komisji Zofia 

Krzemińska dokonała sprawdzenia obecności poprzez łączenie się z każdym 

członkiem Komisji. Nieobecny: Jarosław Tadych.. 

Zofia Krzemińska otworzyła posiedzenie o godz. 11.00. Następnie zaprezentowała 

porządek obrad Komisji: 

1. Informacja dotycząca działalności Domu Pomocy Społecznej dla Dzieci i 

Młodzieży w Kamieniu Kraj. oraz Domów dla Dzieci w Małej Cerkwicy. 

2. Opiniowanie projektów uchwał na sesję. 

3. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

4. Zakończenie. 

Ad.l. 

Ten punkt rozpoczęła Przewodnicząca Komisji przypominając, że w zaplanowanym 

harmonogramie prac Komisji była wizyta zarówno w DPS-ie dla Dzieci i Młodzieży, 

jak i w domach dziecka. Niestety panująca pandemia COYID zweryfikowała 
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pierwotne zamierzenia. W związku z powyższym Zofia Krzemińska poprosiła 

dyrektorów wspomnianych jednostek aby w swoich sprawozdaniach skupiły się na 

działalności jednostek z punktu widzenia trwającej pandemii. 

Jako pierwsza głos zabrała Dyrektor DPS dla Dzieci i Młodzieży w Kamieniu Kraj. 

siostra Sylwia Blok. W przypadku tej jednostki należało wprowadzić bardzo duże 

zmiany, żeby poradzić sobie z zagrożeniem epidemiologicznym. Tutaj s. Sylwia Blok 

podkreśliła bardzo dobrą współpracę z Dyrektorem Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Sępólnie Kraj. Mariuszem Czerwińskim. 

Sytuacja w DPS-ie jest o tyle dobra, że jak do tej pory żadne dziecko nie zaraziło się 

koronawirusem. Jeśli chodzi o naukę dzieci, to rolę tą w dużej mierze przejęły 

opiekunki pracujące w ośrodku. Dzieci miały problemy z nauczaniem w wersji online. 

Obecnie placówka funkcjonuje w miarę normalnie, ale przez większość czasu była 

zamknięta dla osób z zewnątrz. Decyzja ta została podjęta w uzgodnieniu z 

Dyrektorem Czerwińskim. 

Przewodnicząca Komisji zapytała siostrę Dyrektor jak pracownicy Ośrodka dawali 

sobie radę z opieką nad dziećmi w tak trudnym czasie. 

Sylwia Blok odpowiedziała, że niestety placówka nie ma takiego komfortu, żeby mieć 

tylu pracowników ilu by chciała. Jeśli chodzi o naukę, to trzeba było określić, która 

opiekunka lepiej naucza danego przedmiotu, aby jak najskuteczniej pomóc dzieciom. 

Na pewno ta forma nauki nie była tak owocna jak nauka w szkole. Siostra powtórzyła 

jeszcze raz, że dyrektor Czerwiński rozumie problemy dzieci przebywających w DPS-

ie a współpraca z nim układa się bardzo dobrze. 

Wicestarosta Andrzej Marach zapytał o szczepienia przeciwko COVID w placówce. 

Jak poinformowała Dyrektor na chwilę obecną 39 mieszkańców jest po dwóch 

dawkach szczepionki Pfizer, 1 dziecko nie jest zaszczepione ze względu na brak zgody 

matki a 3 osoby nie szczepiono ze względu na nieuregulowaną sytuację prawną. 

Następną osobą, która przedstawiła swoją Informację była Beata Lida, Dyrektor 

CADDD w Więcborku. Dyrektor przyznała, że sprawowanie opieki nad dziećmi w 

pandemii jest bardzo trudne. To co starsze dzieci przyjęły jako konieczność, to 

młodsze już niekoniecznie. Na pewno na początku nauki zdalnej był problem ze 

sprzętem komputerowym. Na szczęście w międzyczasie udało się pozyskać nowe 

komputery. Ważnym aspektem działania w nowych warunkach była dobra organizacja 
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pracy ze strony pracowników. Z dnia na dzień opiekunowie musieli stać się 

nauczycielami. Szczególny problem byl z dziećmi uczącymi się w szkole specjalnej. 

Dyrektor podziękowała wychowawczyniom placówki, które same posiadają małe 

dzieci za to, że zawsze były obecne w pracy. Zdawały sobie sprawę, że bez nich 

sprawne działanie ośrodka w nowych warunkach związanych z pandemią będzie 

niemożliwe. Obecnie małe dzieci są szczęśliwe, że mogły wrócić do szkoły, gorzej ze 

starszymi, którzy przyzwyczaili się do przebywania w domu. Mieszkańcy domów 

zostali poddani testom na COVID, które wykazały, że większość dzieci przeszła 

chorobę bezobjawowo. 

Andrzej Marach zapytał o liczbę przeprowadzonych szczepień. 

Beata Lida odpowiedziała, że jeśli chodzi o wychowanków pełnoletnich to na chwilę 

obecną 2 osoby są umówione na pierwszą dawkę. Natomiast w przypadku 

wychowanków niepełnoletnich placówka obecnie zbiera zgody opiekunów prawnych. 

Na koniec realizacji tego punktu porządku obrad Przewodnicząca podziękowała 

Siostrze Dyrektor i Dyrektor Beacie Lidzie za działania na rzecz mieszkańców 

placówek w trudnym okresie walki z pandemią. 

Ad. 2. 

Punktu nie zrealizowano w związku z brakiem projektów uchwał do opiniowania. 

Ad.3 

W tym punkcie radna Danuta Zalewska podzieliła się z pozostałymi radnymi 

informacją z przeczytanego artykułu odnośnie dużej liczby prób samobójczych wśród 

dzieci. W związku z powyższym Radna zaproponowała, żeby na kolejne posiedzenie 

Komisji zaprosić właścicielkę Ośrodka Środowiskowej Opieki Psychologicznej i 

Psychoterapeutycznej dla Dzieci i Młodzieży w Sępólnie Kraj. „POMOC". 

Zofia Krzemińska zwróciła uwagę, że nowo powstały Ośrodek „POMOC" jest 

potrzebny na terenie powiatu. Ośrodek Pomocy Społecznej w Kamieniu Kraj. korzysta 

z pomocy tej placówki. 

Katarzyna Kolasa stwierdziła, że z tego co słyszała to dużo osób zgłasza się o poradę 

psychologiczną do Ośrodka „Pomoc". Istnieje możliwość, że negatywnie odbije się to 

na działalności Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Sępólnie Kraj. 
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W związku z powyższym Wiceprzewodnicząca Komisji zaproponowała wniosek 

Komisji Edukacji, (...) o następującej treści: „Członkowie Komisji Edukacji, (...) 

chcieliby uzyskać od Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Sępólnie Kraj. 

informacje dot. ilości wniosków zarejestrowanych w Poradni dot. przeprowadzenia 

badań, konsultacji itd. (zgodnie z dziennikiem korespondencji podając numerację) na 

dzień 14 maja 2021 r. Ponadto Komisja prosi o wyliczenie wszystkich spraw, które nie 

zostały podjęte". 

Poza tym Komisja Edukacji, (...) na posiedzeniu wypracowała dwa wnioski: 

- Członkowie Komisji chcieliby uzyskać informacje, czy do Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej w Sępólnie Kraj. zgłaszają się rodzice z dziećmi, które wykazują myśli 

samobójcze. Pytanie to związane jest z doniesieniami medialnymi, które mówią o 

zwiększającej się liczbie samobójstw wśród dzieci w Polsce. 

- Komisja Edukacji, (...) wnioskuje o zaproszenie na kolejne posiedzenie Komisji 

przedstawiciela Ośrodka Opieki Psychologicznej i Psychoterapeutycznej dla Dzieci i 

Młodzieży „PPMOC" w Sępólnie Kraj. Radni chcieliby uzyskać informacje o 

zainteresowaniu działalnością Ośrodka wśród mieszkańców, a także ewentualnej 

współpracy z podmiotami oświatowymi i tymi związanymi z pomocą społeczną 

działającą na terenie powiatu sępoleńskiego. 

Wszystkie wnioski zostały przegłosowane jednogłośnie. 

Radna Katarzyna Kolasa wyraziła również pozytywną opinię odnośnie 

Powszechnego Punktu Szczepień mieszczącego się w Sępólnie Kraj. W imieniu 

mieszkańców powiatu podziękowała za dobrą organizację i pomocną obsługę osób 

pracujących w rejestracji. Do tej opinii przyłączyła się również Przewodnicząca Zofia 

Krzemińska. 

Wicestarosta Andrzej Marach poinformował, że na dzień 21 maja na terenie powiatu 

wykonano 23 tys. szczepień przeciwko COVID. Liczba ta klasyfikuje powiat 

sępoleński w czołówce województwa kujawsko-pomorskiego. 

Na koniec tego punktu z racji trwającej epidemii podjęto decyzję o chwilowym 

wstrzymaniu wyjazdów Komisji na teren DPS-u w Kamieniu i Domów Dla Dzieci. 

Ad.4. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Komisja zakończyła swoje 

posiedzenie o godzinie 11.50. 
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Protokołowała: 

Anna Kuchna 

Biuro wiatu 

Zofia Ku 

Przewodnicząca Komisji 
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